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12. Valná hromada ASZ ČR  

Zápis a usnesení  
 

 

Datum konání: 11.  května  2010, od 10.00 hod do 16.00 hod.  

Místo konání: Dům kultury odborů v Jihlavě, Tolstého 2  

 

 

 

1) Prezence účastníků 

Od 9.00 do 10.00 hod. - prezence delegátů a hostů – viz přílohy: prezenční listiny 

 

2) Zahájení schůze 

Schůze byla zahájena v 10.00 hod.  

V. Perník: jako moderátor schůze zahájil jednání 12. valné hromady ASZ ČR, přivítal delegáty z regionálních 

ASZ, představil a přivítal přítomné hosty. Přednesl návrh programu.   

 

VH konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 80 členů Rady bylo podle prezenční listiny 

přítomno 75. Účast členů Rady dosáhla 91 %.  

Z celkového počtu 200 delegátů bylo přítomno 156. Účast delegátů celkem dosáhla 78%.  

Schůze byla usnášeníschopná.   

 

3) Volba pracovních orgánů valné hromady, schválení programu schůze 

V. Perník: navrhl sloučit mandátovou a volební komisi 

Hlasování: optická většina pro/0 se zdržel/0 proti  

Vzhledem k tomu, že z pléna nebyl návrh na obsazení těchto komisí, přednesl tyto jmenné návrhy 

předsednictva na složení pracovních orgánů: 

- návrhová komise:  Ing. Jan Štefl, Ing. Petr Hodan, Jan Staněk, Eliška Kravcová  

Hlasování: optická většina pro/3 se zdržel/0 proti  

- volební komise: Ing. Jan Votava, Jan Horák, Ing. Jiří  Mara 

Hlasování: optická většina pro/3 se zdržel/0 proti  

- zapisovatel: Ing. Jaroslav Šebek 

Hlasování: optická většina pro/0 se zdržel/0 proti  

- ověřovatelé zápisu: Ing. Květa Mošnová, Ing. Zdeněk Brožek  

- Hlasování: optická většina pro/0 se zdržel/0 proti  

 

 

VH schválila návrhy pracovních orgánů. 

 

VH schválila úpravu navrženého a rozeslaného návrhu programu.  

- Hlasování: optická většina pro/0 se zdržel/0 proti  

Schválený program schůze:  

Prezentace delegátů z regionálních ASZ 

Zahájení, přivítání delegátů a hostů 

 

Volba pracovních orgánů valné hromady  
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Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za uplynulé období  

   

  Vystoupení pozvaných hostů: 

                          Ing. Stanislav Kozák, náměstek ministra zemědělství   

                         Ing. Jiří Papež, předseda ZEV PSP ČR 

                         Ing. František Janda, předseda Svazu vlastníků půdy ČR 

  Diskuse ke zprávě předsedy ASZ ČR a k vystoupení hostů 

  Návrh na přijetí Svazu vlastníků půdy ČR do ASZ ČR 

   

  Přestávka na oběd      

Volby orgánů ASZ ČR na období 2010- 2013 

Zpráva předsedy Revizní komise ASZ ČR za rok 2009 

Návrh rozpočtu na rok 2010, předběžná účetní závěrka za rok 2009 

Návrhy činnosti na další období 

Diskuse 

Usnesení a závěr 

 

4) Zpráva předsedy o činnosti ASZ ČR za uplynulé období: 

S.Němec:  

 

Vážení kolegové, 

   dovolte, abych Vás opět po roce pozdravil na Valné hromadě Asociace soukromého zemědělství ČR. 

 

   Předkládat Vám zprávu o činnosti Asociace za uplynulé období je rok od roku těžší. Naše aktivity jsou totiž 

tak široké, že je lze jen velmi těžko vměstnat do pokud možno stručné a srozumitelné zprávy. I s ohledem na 

to, že dnešní Valná hromada je jednáním volebním, budu se snažit být co nejstručnější. Jsem přesvědčen, že to 

nebude ke škodě věci, protože detailní informace o činnosti pravidelně dostáváte ať už prostřednictvím 

Zpravodaje, asociačního webu, stránky v Zemědělci či e-mailových zpráv. Zmíním tedy jen ty skutečně 

významné aktivity a akce. 

    

   Základem práce Asociace, členů předsednictva, rady a pražské kanceláře bylo i v tomto období 

připomínkování a ovlivňování všemožných zákonů, vyhlášek, metodik a předpisů, aby (když už většinou 

nejsou moc k našemu prospěchu) alespoň co nejméně vadily. 

   Obecně se dá říci, že uplynulý rok od poslední Valné hromady byl v této oblasti rokem drobné mravenčí 

práce, která ale přinesla řadu důležitých výsledků. Podařilo se například po mnoha letech prosadit změnu 

daňových zákonů tak, převody zemědělského majetku v rámci rodiny při PUZČ byly osvobozeny od daně. 

Řada našich připomínek, vesměs směřujících ke zjednodušení, byla akceptována v rámci systému cross-

compliance. Z naší iniciativy byly přijatelným způsobem upraveny původní návrhy zásad tzv. správné 

zemědělské praxe, konkrétně například podmínky organického hnojení či údržby krajinných prvků. 

 

   Naši zástupci v pracovních skupinách Národního monitorovacího výboru Programu rozvoje venkova 

otevřeli a často úspěšně napravili řadu problematických okruhů při administraci jednotlivých podpůrných 

programů. Zde je možno zmínit například odbourání povinnosti prokazování finančního zdraví, či úpravu 

hodnocení projektů mladých začínajících zemědělců. Naším cílem vždy bylo maximální zjednodušení a 

průhlednost a odbourávání byrokracie.  

 

   Asociace měla ve spolupráci s bývalým sborem poradců ministra zcela zásadní úlohu při prosazení vyhlášky 

o tzv. prodeji ze dvora, která sice není ideální, ale alespoň umožnila legálně prodávat naše produkty mimo 

běžnou obchodní síť. Přesto se i některé státní orgány nemohou s touto možností smířit a zájemcům o přímý 

prodej kladou různé další byrokratické překážky. Zde jsme měli v minulosti významný a účinný nástroj v 

podobě Antibyrokratické komise, bohužel však musím konstatovat, že s příchodem ministra Šebesty její 

akceschopnost byla minimalizována. Místo toho, aby si efektivně a s plnou podporou ministra zvala „na 

kobereček“ zástupce jednotlivých úřadů v rezortu a projednávala s nimi konkrétní problémy, utápí čas a 

energii svých členů ve vlastních nesmyslných sporech o to, co má být vůbec v zápise, aby to příliš nepopudilo 

úředníky. Místo téměř stovky projednaných podnětů za předchozí rok, od nástupu Šebesty by se daly 

projednané problémy spočítat na prstech. Místo toho komise vymýšlí systémy vlastního jednání, které nelze 
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nazvat jinak, než byrokratickými, její vedení nemá vůči státním úřadům patřičnou razanci. Ostatně ani mít 

nemůže, protože ministr nejen že komisi nedal potřebný mandát, ale naopak odvolal podstatnou část jejích 

členů, vesměs těch, kteří v komisi pracovali aktivně a se znalostí věci. Nezbývá než konstatovat, že ABK dnes 

funguje v podstatě hlavně díky zástupci ASZ J. Šebkovi, který nejen že předkládá konkrétní podněty, ale de 

facto vede celou agendu ABK. Potvrdila se tak naše nejhorší očekávání, že ministr Šebesta, sám dlouholetý 

byrokrat, nemá na skutečném odbourávání byrokracie ten nejmenší zájem. Přesto je ale třeba říci, že ABK 

svůj smysl má a je třeba se snažit, aby s novým ministrem opět nastartovala svou efektivní činnost.      

 

   Antibyrokratická komise je ostatně pouze jedním z příkladů, jak s námi současný ministr spolupracuje. Za 

další příklady může sloužit třeba to, že dnes mezi jeho poradci není žádný zástupce ASZ, či že náš zástupce 

byl odvolán i z dozorčí rady PGRLF. Je to jistě ministrovo právo a tak to také akceptujeme a nestěžujeme si, 

nicméně svůj názor na to máme poměrně jasný. Ten je podepřen například i tím, že odpověď na naše 

konkrétní čtyři podněty předané osobně ministrovi na jednání předsednictva, jsme dostali teprve po několika 

urgencích za celé čtyři měsíce. Navíc samozřejmě takové, že se vlastně o žádný problém nejedná. Asi to tak 

bude – vždyť šlo například jenom o tři stovky mladých začínajících zemědělců, kterým hrozilo vyřazení 

z programu jenom proto, že hospodařili na náhradních pozemcích. 

 

   Namísto řešení takovýchto konkrétních problémů jde současné ministerstvo cestou vytváření strategických 

komisí, které mají vymýšlet koncepci českého zemědělství na desítky let dopředu. Asociace má mezi mnoha 

desítkami členů toho uskupení své zástupce, nicméně je třeba jasně říci, že naše očekávání jsou v tomto směru 

zcela nulová. A dosavadní výsledky těmto očekáváním dávají plně za pravdu. Jako jednu z mála 

konstruktivních forem komunikace se současným vedením ministerstva tak je možno zmínit pouze pravidelné 

schůzky nevládních organizací s náměstkem Kozákem. 

   Obecně se dá říci, že situace na Mze poměrně přesně ilustruje situaci celé naší společnosti, která se 

současnou vládou bez politického mandátu vzešlého z voleb v řadě oblastí promarnila prakticky více než rok 

času. 

    

   My, jako podnikatelé však čas marnit nemůžeme. Proto v Asociaci pracujeme na řadě věcí, ke kterým 

žádného ministra nepotřebujeme, či které budeme moci realizovat až s případnou novou politickou 

reprezentací. Mezi ty první patří například zpracování manuálu pro různé varianty převodu farem v rámci 

rodiny, který zpracoval kolektiv pod vedením místopředsedkyně Elišky Kravcové. Manuál přináší přehled 

těch nejdůležitějších úskalí a problémů při převodech farem zejména z účetního a daňového hlediska a byl 

našimi členy, kterých se problematika týká, velmi pozitivně hodnocen.         

    

   Materiálem, který na svou realizaci či alespoň relevantní projednání bude muset ještě počkat, je koncepce 

změn v zákonu o myslivosti. Vznikl po dlouhé a intenzivní diskusi, kterou odstartovala a vedla naše 

komoditní rada pro lesy a myslivost, a to ve významné části myslivecké a zemědělské veřejnosti. Zda se 

výsledky této diskuse dostanou do praxe, bude záležet na politickém složení budoucího parlamentu, nicméně 

základní problémy týkající se zejména vztahů vlastník pozemku-zemědělec-myslivec byly velmi pregnantně 

pojmenovány a mimo jiné ukazují, že současný stav, kdy je myslivost de facto nadřazena vlastnickým 

právům, je dále neudržitelný. 

 

   Vážení kolegové, 

v asociaci jsme sdruženi hlavně jako podnikatelé a jako takové nás samozřejmě musí zajímat především 

situace na trzích s našimi komoditami a obecně naše podnikatelské prostředí. I do této oblasti tedy Asociace 

přirozeně směřovala své aktivity, i když zde jsou její možnosti velmi omezené. Je tomu tak proto, že se se 

svými produkty pohybujeme v prostředí minimálně evropského, spíše však světového trhu, na kterém žádné 

blokády, stávky či demonstrace nemohou nic změnit. To se za uplynulé měsíce opět několikrát potvrdilo. 

Různé jiné zemědělské organizace sice s velkým humbukem zorganizovaly řadu spektakulárních akcí, 

výsledkem je však čistá nula. A nemůže tomu ani být jinak, pokud se ovšem nechceme dostat do situace jako 

například v Řecku. 

    To ovšem neznamená, že bychom měli sedět s rukama v klíně. To v žádném případě nikoliv. Co se týče 

trhu a jeho vývoje, je hlavním úkolem stavovské organizace jako je naše, poskytovat svým členům dostatek 

objektivních informací, aby ve svých podnicích mohli přijmout správná rozhodnutí. Jsme každý zodpovědný 

za své kroky na své farmě a nikdo z nás tuto odpovědnost nesejme. Nalhávat si něco jiného, slibovat zvýšení 

cen či zajištění odbytu je krajně nezodpovědné a v důsledku to přináší další ztráty. Asociace to nikdy nedělala 

a věřím, že ani dělat nebude. Co však určitě selské organizaci v této oblasti přísluší, je pomoc členům při 
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vytváření podmínek pro lepší realizaci jejich produkce, jednání s obchodními partnery, vytváření či 

zprostředkovávání nových obchodních příležitostí. Zástupci Asociace jak v centru, tak i v řadě regionů jednali 

například s mlékárnami či sladovnami, intenzivně spolupracujeme při otevírání farmářských tržnic, jsme 

zapojeni do projektu „Najdi si svého farmáře“, snažíme se zprostředkovat dodávky přímo do supermarketů. 

To vše je samozřejmě jenom podpůrná činnost, hlavní tíha, jak se vyrovnat se současnou nelehkou 

ekonomickou situací leží, jak už bylo řečeno, na každém z nás.  

    

   Naproti tomu prostor, kde něčeho můžeme docílit pouze přes svou stavovskou organizaci, je oblast státních 

zásahů do trhu a oblast podmínek plateb za takzvané veřejné zboží. Zde jsme se po celé uplynulé období 

snažili prosazovat, aby stát dostál svým závazkům například u plného dorovnání TOP-UPů, zároveň jsme 

však navrhovali taková řešení, která by neznamenala úhradu těchto závazků na dluh. Za velmi vhodný zdroj 

finančních prostředků považujeme například snížení počtu úředníků v rezortu ministerstva o 20% 

doprovázené příslušným omezením legislativy a byrokracie. Naopak jsme vždy odmítali, aby prostředky na 

dorovnání přímých plateb byly získávány na úkor pozemkových úprav, protože ty mají zásadní vliv na 

možnost rozvoje našeho podnikání v budoucnosti. Důsledně prosazujeme zásadu, že přímé platby jsou 

platbami za veřejné zboží, které si od nás stát objednává jako zákazník a jeho množství a kvalitu kontroluje 

například prostřednictvím systému cross-compliance.  A pokud zákazník - stát - nemá na zaplacení 

objednaného zboží dostatek prostředků, což se jistě v současné době může stát, nechť svou veřejnou zakázku 

omezí. Jistě nevoláme například po umožnění nešetrného hospodaření s půdou či beztrestném týrání zvířat, ale 

stát, ztělesněný úředníky a politiky, si musí uvědomit, že po nás chce i spoustu zbytečností či naprostých 

nesmyslů, které stojí mnoho peněz. A jestliže na ně jako zákazník nemá, nemůže je dostat. Jinými slovy – za 

méně peněz méně muziky.  Aby toto naše politická reprezentace pochopila, je jedním z našich nejdůležitějších 

úkolů do nadcházejícího období.      

 

   Vážení kolegové, dámy a pánové, slíbil jsem v úvodu, že budu stručný, ale opět se mi to nějak nedaří. 

Nemohu alespoň v krátkosti nezmínit i naše další aktivity zejména z okruhu vzdělávacího, informačního či 

společenského. 

I v loňském roce asociace v regionech i na národní úrovni uspořádala řadu školení či seminářů. Naše pražská 

kancelář poskytla stovky telefonických či osobních konzultací na nejrůznější odborná témata, v mnoha 

případech zajistila našim členům konkrétní pomoc v jednání s úřady. 

 Za uplynulý rok jsme zorganizovali zahraniční zájezdy na Slovensko, do Norska, Holandska či do Austrálie a 

umožnili tak poznat zemědělství v různých koutech světa nejenom přímým účastníkům, ale prostřednictvím 

podrobných cestovních zpráv i ostatním členům.  

Náš zpravodaj se stal regulérním odborným časopisem, ve kterém všichni členové dostávají široké spektrum 

informací až do schránky. Webovou stránku asociace neváhám označit za nejlepší web zemědělské nevládní 

organizace, o čemž svědčí jak více než tisícovka přístupů denně, tak například i bohatá a zcela svobodná 

diskuse pod většinou článků. 

   

   Nezanedbali jsme ani již tradiční společenské a popularizační akce, které již k Asociaci neoddělitelně patří. 

V září jsme uspořádali celostátní dožínky, v prosinci již sedmý ročník soutěže o Farmu roku a v únoru tradiční 

ples. Všechny tyto akce proběhly za účasti stovek členů i významných hostů a opět ukázaly, že Asociace je 

uskupením moderních, úspěšných a přiměřeně sebevědomých svobodných lidí. 

    

   Asociace v minulém roce rostla i početně. Byla založena nová regionální asociace ve Vsetíně a dnes budeme 

schvalovat vstup Svazu vlastníků půdy. O členství v naší organizaci projevila zájem Asociace farmových 

chovů jelenovitých, tradičně dobrou spolupráci máme se Společností mladých agrárníků. Dále rozvíjíme i své 

mezinárodní vztahy. Náš zahraniční tajemník se pravidelně účastní jednání organizace COPA, rozvíjíme 

kontakty i mimo tuto organizaci. Stranou nemohly samozřejmě zůstat ani kontakty a jednání se zástupci 

našich politických stran, protože to jsou a budou především oni, kdo ovlivňují konkrétní podobu našeho 

občanského a podnikatelského prostředí. Jednali jsme tak s řadou vrcholných politiků, přirozeně zejména 

z pravicově orientovaných stran. Není důvod, abychom zastírali, že dlouhodobě máme nejblíže k politikům 

z ODS a jejímu programu. To však neznamená, že bychom byli na této straně jakkoliv závislí, či že bychom 

k ní neměli někdy i zásadní výhrady – to spíš naopak. Podstatné však je, že zemědělský a venkovský program 

této parlamentní strany z podstatné části formulovali právě naši členové, zejména pak Josef Stehlík, který se 

postupně stává hlavní tváří ODS pro zemědělství a venkov. Mimochodem věřím, ž i s naší pomocí uspěje ve 

volbách a bude moci naše zájmy hájit přímo ve Sněmovně. 
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   Milí kolegové, dámy a pánové, vážení členové Asociace,  

na závěr mé zprávy mi dovolte poněkud osobnější tón. Dnešním dnem končí můj mandát předsedy, na další 

období jsem se rozhodl již nekandidovat. Myslím, že po devatenácti letech nejprve ve Sdružení soukromých 

zemědělců a pak v Asociaci to bude jenom ku prospěchu. Chci Vám všem poděkovat za všechny ty roky 

spolupráce, společných úspěchů i neúspěchů, někdy ostré, ale vždy upřímné a otevřené diskuse. Zvláštní dík 

patří všem Vám, kteří jste to se mnou vydrželi od počátku – v prvé řadě Honzovi Millerovi, Pepovi 

Stehlíkovi, všem „otcům zakladatelům“ jakými jsou pánové Javůrek, Váňa, Votava, Najmr, Masařík, Pospíšil 

či Bačina, stejně tak i těm mladším Václavu Perníkovi, Elišce Kravcové či Romanu Nollovi a všem bývalým i 

současným členům rady a předsednictva. Speciální dík pak patří samozřejmě celému bývalému i současnému 

osazenstvu pražské kanceláře – Soně Procházkové, Vendulce Pospíšilové, Veronice Kutilové a především a 

dvojnásob Jardovi Šebkovi. Bez Vás všech by Asociace nebyla tím, čím je.           

   Děkuji Vám nejen za energii a čas vložený do společného díla, ale především za to nejcennější, co nám 

Asociace dala: pevná přátelství na celý život. Alespoň já to tak cítím.   

Jsem na sto procent přesvědčen, že právě proto, že naše organizace je založena na osobním přátelství, 

společně sdílených nejen profesních, ale především lidských hodnotách, má ty nejlepší předpoklady k dalšímu 

úspěšnému fungování. Za dobu své dvanáctileté existence to již nezpochybnitelně dokázala a věřím, že i 

nadále bude významnou oporou českého selského stavu. Je to naše organizace a bude taková, jací jsme my 

sami. Svobodná, nezávislá, hrdá, cílevědomá, pracovitá. Dělejme všechno pro to, aby to Asociaci i nám 

vydrželo! 

Děkuji vám za pozornost. 

 
5) Poděkování předsedovi ASZ ČR S. Němcovi 

J. Váňa: Připadl mi nelehký i když příjemný úkol, kterým mne pověřilo předsednictvo ASZ ČR. Možná bude 

moje vystoupení chvílemi nostalgické, ale pokusím se tuto nostalgii protkat radostí, optimismem a pěknými 

vzpomínkami na jednu etapu existence naší asociace. 

Jak již mnozí víte – poprvé jsme byli informováni na posledním zasedání Rady asociace 18. března – náš 

současný předseda pan Ing. Stanislav Němec už nehodlá na tuto funkci na další volební období kandidovat. 

Jeho rozhodnutí se dá z lidského hlediska chápat. On neodstupuje proto, že by měl obavy z toho, že by nebyl 

zvolen – to určitě ne. 

Do poslední chvíle jsem ve skrytu duše doufal, že ing. Němec své, delší dobu deklarované, rozhodnutí změní. 

Nestalo se tak, což bylo zpečetěno v jeho zprávě. Proto se na tomto místě ocitám a zároveň se přiznávám, že 

je mi ctí požadavek předsednictva splnit a za uplynulým dlouhým obdobím, po které S. Němec stál v čele 

ASZ ČR, se poohlédnout. 

Jsem si současně vědom toho, že jde o úkol nelehký a chvílemi mám pocit nejistoty. To především proto, že 

nelze vzpomenout všechno, co bylo za dobu jeho vedení asociace vykonáno. Ano, Stando, je to opravdu 

dlouhá doba – celých 12 let, které uplynuly sice jako voda, ale nelze nevidět, že to bylo období osobní 

zodpovědnosti za chod asociace, statečnosti a odvahy. Vedle Tvých konkrétních zásluh se osobně cítím 

v pozici přihlížejícího. Snad jen to, že jsem stál u zrodu naší asociace a následně jsem byl 6 let 

místopředsedou, mne k naplnění přání předsednictva opravňuje. 

Před tímto shromážděním sedláků bych Ti chtěl za vše z celého srdce poděkovat. Jak jsem se již zmínil, není 

možné provést výčet všeho. Proto vzpomenu jen zlomek z toho o co jsi se zasloužil a v čem jsi nám pomáhal 

se znovu a znovu nadechnout zejména v období vlád socialistů, kterým šlo především o to, aby selskému 

stavu co nejvíce komplikovaly život. Za mnohé jsi byl svými odpůrci – v čele s panem Velebou – mnohdy 

nevybíravými způsoby kritizován. Jejich kritika však paradoxně avizovala, že jednáš správně a ve prospěch 

nás všech, kteří jsme se pro formu soukromého hospodaření rozhodli. 

Stál jsi vždy pevně na zemi a řešil jsi problémy, které se týkaly našeho každodenního počínání. Z celé řady 

plněných úkolů vzpomenu mimo jiné: 

- jednání o kvótách na produkci mléka, která skončila úspěšnou protestní akcí 

- dorovnání národních plateb 

- prosazení možnosti pokračovat ve vedení jednoduché účetní evidence 

- založení a zahájení aktivní činnosti antibyrokratické komise. Byrokracie nás o pocit svobody doslova 

okrádá. Dnes boj s byrokracií skloňují ve všech pádech snad všechny politické strany ve svých volebních 

kampaních. Byla to ale díky Tobě asociace, která jako první dovedla  takovou komisi uvést v život. Díky 

tomu, že jsi v jejím čele stál Ty, byly dílčí výsledky brzy vidět. Ty máš, řečeno sportovní terminologií, tah na 

branku. 

- nelze nevzpomenout, že jsi nás zastupoval jako poslanec v Parlamentu ČR  
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- a co je podstatné? To že jsi vybudoval smysluplnou nevládní organizaci s funkční strukturou zastřešenou  

kvalitně prosperující kanceláří. 

A tak by bylo možné pokračovat. Vše se každý mohl průběžně dočíst ve zprávách o činnosti Tebou 

prezentovaných. 

Samostatnou kapitolou a možná nejhodnotnější byl Tvůj nápad vybudovat památních obětem kolektivizace. 

Šlo o nevšední myšlenku proměněnou ve skutečnost a ta nikdy neupadne v zapomnění. Samotný památník 

dnes a denně připomíná křivdy, bezpráví a násilí páchané na svobodných sedlácích a celém zemědělství. 

Připomíná odsouzeníhodné počínání komunistické zvůle. Je a bude trvale symbolem projevu utrpení našich 

předků a současně projevem úcty k nim. 

Jistě že ne vše se podařilo prosadit a ani, především v letech vlád socialistů, se podařit nemohlo. Mám na 

mysli mimo jiné přidělení kvót na pěstitele cukrovky. Asociace se však zapsala jako jediná, která pěstitele 

hájila a na rozdíl od Agrární komory je nezradila. Stejně tak stojí na straně restituentů a oprávněných osob 

v jejich nerovném boji s těmi, kteří odmítají hodnotu jejich majetku uhradit. Ale tento boj, věřím, že není 

marný a že Tvůj nástupce v něm bude stejně houževnatě jako ty pokračovat. 

Ohlédnu-li se na počátky vzniku a činnosti našich organizací – dříve po názvem „Sdružení soukromých 

zemědělců“ – vidím dnes nepřehlédnutelný rozdíl mezi tím jak jsme se začali sdružovat a současností. Tenkrát 

nejistota, mnohdy nerozhodnost členské základny a s nadsázkou jen „sedm statečných“. Dnes společenství – 

občanskou terminologií řečeno – nevládní organizace sebevědomých, zodpovědně hospodařících sedláků, 

kteří za tu dobu znásobili své jmění a výměry polností. Je škoda, že ne všichni jsou v naší organizaci. Někteří 

nejsou nikde a někteří dělají křoví v AK a tvoří spolu s ní novou národní frontu. Ale i takový je život. Musíme 

doufat, že v dalších letech bude přibývat těch, kteří jsou schopni a hlavně ochotni vidět a slyšet přínos ASZ 

pro soukromé zemědělce a ocenit práci těch, kteří svůj volný čas obětují pro nás řadové členy. 

Na závěr Ti, milý Stando, z celého srdce děkuji za vše, co jsi v čele ASZ pro nás všechny společně se svými 

spolupracovníky vykonal. Za všechny mohu jistě s čistým svědomím jmenovat Josefa Stehlíka a Jana Millera. 

Nebyl jsi nikdy generálem bez vojska, i když zodpovědnost a důsledky všech rozhodnutí zůstávala především 

na Tobě. 

Do dalšího období – určitě stejně aktivního – Ti přeji především pevné zdraví, odvahu a neutuchající 

bojovnost Tobě vlastní. Za úplnou samozřejmost považuji pokračování v práci vedení ASZ ČR sice na jiném 

postu, ale se stejným elánem. Ještě jednou upřímný dík a pevné zdraví nejen za sebe a zde přítomné, ale i za 

všechny ostatní členy naší asociace. 

E. Kravcová: Jménem VH i Předsednictva poděkovala S. Němcovi za dosavadní vedení ASZ ČR a předala 

pamětní knihu.  

 

6) Vystoupení přítomných hostů: 

 a) Předseda ZEV PSP ČR, Ing. Jiří Papež: 

Poděkoval S. Němcovi a ASZ za dosavadní spolupráci. Vyjádřil podporu J. Stehlíkovi. 

Shrnul politiku ODS na poli zemědělství. J. Papež byl stínovým ministrem zemědělství za ODS v letech 

2003-2006. ODS je dnes přesvědčena, že stojí za to, mít resort zemědělství. Program ODS je stabilní – 

dokončení restitucí, snížení byrokracie, dodržování práv vlastníků, odpovědné hospodaření v krajině.  

Ministryně Vicenová – odvolala pana Höcka z čela SZIF, T. Doucha jmenován ředitelem VÚZE, ukončila 

spolupráci s právníkem, který tvořil výklady a rady povinným osobám, aby se mohly co nejefektivněji 

vyhnout u vyloženě namířenou proti , otevřela dveře pro dokončení restitucí (spolu s M. Kučerou), příprava 

transformace ZA, podpora pozemkových úprav, dorovnání Top Up. 

V lednu 2007 se ministrem stal P. Gandalovič. Předložil novelu zákona o zemědělství – Cross compliance, 

zde ovšem následovalo zvýšení byrokracie. Prosazení nové veterinární a potr. legislativy – prodej ze dvora 

apod. Další změny zákonů, transformace PF. 

Bylo možné lépe spolupracovat a změnit Mze na pravicovější, na druhé straně došlo k obohacení o zkušenosti 

z reálného vládnutí a vedení resortu Mze. 

Myslivost – je nyní často napadán za vstřícnost vůči ČMMJ a za organizaci semináře ČMMJ na parlamentní 

půdě. Je si vědom, že ČMMJ je nutno směrovat k prosazení práv vlastníků a proto kandiduje do čela ČMMJ.  

ODS ztratila důvěru části svých členů a voličů. Poděkoval ASZ za podporu ODS, váží si stabilního 

voličského jádra a zpětné vazby od členů ASZ.  

Popřál další úspěchy Asociaci. 

 

b) Zástupce Mze, náměstek ministra Ing. Stanislav Kozák 

Situace není tolik kritická, problém není výroba, ale spíš odbyt  - v ČR je stále nadvýroba. Zejména souhlasí 

s kritikou narůstající byrokracie. Ta zatěžuje nejen zemědělce, ale i úředníky. Souhlasí s tím, že kdyby nebylo 
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byrokracie z EU, bylo by asi skutečně možno snížit stavy úředníků o 20%. Například je to vidět na 

vyšetřování na BSE – přestože se již dva roky neobjevil žádný výskyt této nemoci v ČR, musíme stále dělat a 

platit za vyšetření. Pokud si EU objednává stále kvalitnější služby a potraviny, je nutné za tuto službu také 

zemědělcům více zaplatit. 

EU není schopna zabezpečit odbyt zemědělské produkce, je nutné táhnout za jeden provaz – pokud hlásáme 

jednotnou zemědělskou politiku, je nutné ji také skutečně uplatňovat. Domnívá se, že některé státy skutečně 

nemají srovnatelné podmínky, zmínil problémy v Řecku, kde je 7x vyšší dotace na hektar, než například 

v Litvě. Popřál odstupujícímu předsedovi i kandidujícímu předsedovi za spolupráci a popřál úspěch jim i 

ASZ. Nemyslí si, že by za všechny zemědělce v ČR měla mluvit jen jedna organizace a přestože vzájemná 

jednání nebyla jednoduchá, vždy vnímal postoje ASZ a organizaci i vedení v ní respektoval. Připomněl 

korektní a dobrou pracovní spolupráci s J.Stehlíkem v rámci jednání nevl. org. na Mze. 

 

c) Předseda SVP, Ing. František Janda 

SVP ČR dnes předkládá přihlášku a návrh na vstup do  ASZ. Vztahy mezi sedlákem a vlastníkem půdy jsou 

značně deformovány. Půda je předmětem mnoha silných zájmů – existuje mnoho subjektů, které ji považují 

za veřejný statek. Náprava vlastnických vztahů znamená návrat k demokracii. Váží si aktivit ASZ, které byly 

v minulosti vždy založeny na respektu k vlastnictví  – například při prosazování komplexních pozemkových 

úprav a bohužel zatím neúspěšné snahy o odstranění „tzv. nepřístupných pozemků“. PÚ pokračují velmi 

pomalu a se špatnými prioritami. Přednostně se dnes bohužel řeší chatové osady, liniové stavby apod. a teprve 

nakonec nároky vlastníků půdy. To je zcela špatně. Tímto tempem budou pozemkové úpravy dokončeny za 

110 let! PÚ se stále prodražují a jsou stále velmi zdlouhavé – řeší se kolem 5 let. Prioritou vlastníků a 

zemědělců je nová katastrální mapa se scelenými pozemky a vyznačenými cestami, aby bylo možné 

racionálně hospodařit. Ve starých mapách jsou chyby, často jsou zde pozemky bez vlastníka, na něž 

dosavadní uživatelé - velké zem. podniky berou dotace bez právního důvodu. Je nutno obnovit u nás ideu 

selského stavu, který je a bude v EU 15 základem zemědělství.  

SVP na své 7. VH projednal a schválil předjednanou přístupovou dohodu k ASZ a F. Janda je připraven ji za 

SVP podepsat. 

 

7) Diskuse ke zprávě předsedy a s hosty 

P. Janata: Nevychází spolupráce mezi vesnicemi patřícími pod město Bor na Tachovsku. Má na mysli tento 

problém v ČR obecně. Na úřadě je stále duch staré doby, panuje nezájem o cca 20 malých obcí, které mají 

také své potřeby, ale jsou vždy v pozadí, první je město, vesnicím hrozí zánik. Ministr J. Šebesta Tachovsko 

dosud nenavštívil.  

 

V. Perník: Dotaz na J. Papeže. P. Nečas představil dnes stínové ministry, návrh ale neobsahoval Mze a MV. 

ODS nemá o MZe zájem? Co ODS udělá pro venkov a zemědělství? 

J. Papež: P. Nečas prezentoval sedm prioritních resortů. Neznamená to, že ODS rezignovala na zájem obsadit 

Mze. ODS má v programu návrh na strukturální změnu Mze – nové ministerstvo by mělo zahrnovat také 

venkov, krajinu…  

Aktivita ODS po volbách záleží na síle mandátu po volbách. Nechápe názory lidí, kteří chtějí dát hlas pravici, 

ale jen malé straně, aby ubrali ODS, protože podle současného přerozdělení voličských hlasů  tím pouze posílí 

větší strany na levici. 

S. Němec: ODS dělá chybu, že ignoruje venkov a neříká jasně, proč by lidé ODS měli volit. Je nutné udělat 

nějakou konkrétní nabídku, vizi, kvůli níž by ji lidé volili. ODS tvrdí, že zemědělství je pro ni priorita, ale 

mezi 7 stěžejními resorty při tom není. 

 

J. Váňa: Návrh zákona na ochranu zem. půdního fondu je prý odložen, proč? Denně ubývá 15 ha z půdního 

fondu, od revoluce jde o výměru dvou krajů. 

J. Papež: Návrh byl nekvalitní a nebylo reálné jej projednat do voleb.  

 

L. Miler: Stížnost na evidenci hospodářských zvířat, která stále vymýšlí nové byrokratické požadavky. 

S. Kozák: Mze se snažila do vlastnictví Mze převést celou databázi zvířat, povedlo se v loňském roce. Další 

hlášení požadují ještě nepovinně chovatelské svazy.  

 

V. Dašek:  Provozuje farmový chov jelenů a chtějí část pozemků převést na EZ, na ekologické půdě ale nelze 

chovat farmového jelena, ale pouze jelena v zájmovém chovu. 
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S. Kozák: Neví odpověď – nezná legislativu k EZ, slíbil, že zjistí, o jaký problém se jedná a odpoví písemně 

na kancelář ASZ. 

V. Dašek: Nejjednodušší by bylo jeleny zařadit mezi přežvýkavce, protože to přežvýkavec je. Bojí se, že se 

jedná omysliveckou lobby. 

J. Votava: Spolu s Ing. Šebkem byli u S. Kozáka kvůli farmovému chovu už asi před 3 lety a žádali o 

započtení jelenů na základě přepočtu na VDJ mezi přežvýkavce. Od té doby se na Mze nic v tomto směru 

neudělalo, souhlasí s tím, že jde o mysliveckou lobby. 

S. Kozák: Podařilo se prosadit povolení odstřelu jelenů na farmě. Započtení do VDJ je nyní ale naprosto pasé 

a nelze to udělat kvůli dotacím.  

 

D. Smetana: ASZ je nevládní nezisková organizace, jediná, která se zaručila politickou stranu, nestávkuje a 

podpořila svého ministra. Nedokáže pochopit, že člen ASZ je až na 12. místě kandidátky. Stačilo by dát J. 

Stehlíka na volitelné místo, aby v ODS skutečně podpořili sedláky a venkov. Jak je možné, že člověk, který 

ODS tolik pomohl, je odsunut na nevolitelné místo? 

J. Papež: Nemůže mluvit za středočeskou ODS. Pravidla pro sestavení kandidátky jsou jasná a demokratická 

a pravomoci drží jednotlivé kraje a okresy. 

S. Němec: J. Stehlík vyhrál primárky ve dvou okresech. Pokud budeme volit ODS, je možné J. Stehlíkovi 

pomoci preferenčním hlasem. 

V. Perník: Z členské základny ASZ Český Krumlov vzešel nápad na vypravení autobusů za účelem volby ve 

Středních Čechách a preferování J.Stehlíka na voličské průkazy. Vyzývá i ostatní regiony, aby podpořili 

kandidáta ASZ.  

J. Stehlík: Preferenční hlasy jsou také signálem dovnitř strany. Je nutné politiky a vedení ODS přesvědčit o 

tom, že není možné před venkovem zavírat oči, pravicová strana má hlasy vždy na venkově. Do budoucna je 

to místo, které je nutné oslovovat. 

 

V. Perník: Jako bývalý člen PS Půda se dotázal na vývoj situace kolem zákona o prodeji státní půdy. Byl 

nalezen konsenzus, ale nakonec novela zapadla kvůli změně v návrhu, kterou do něj prosadila KDU-ČSL. 

Novou novelu připravil poslanec Skopal (ČSSD), navrhuje v ní ale spojení dvou skupin restituentů – 

oprávněných osob s postoupenými pohledávkami (potenciální spekulanti) - na jednu skupinu s tím, že 

oprávněné osoby nebudou mít přednost a navíc je umožněno s pohledávkami cestovat po celé republice. 

Tento postup je jasně proti zemědělcům, kteří hospodaří na státní půdě, a nahrává spekulantům. Jak se k tomu 

postaví ODS? 

J. Papež: Původní novela byla dobrá a přijatelná celým politickým spektrem i většinou zemědělské veřejnosti, 

ale poslanec Skopal do ní prosadil možnost prodeje státní půdy právnickým osobám, proto ODS novelu 

nechala spadnout pod stůl. 

Pak byla vytvořena pro poslance Skopala nová novela, která obsahuje i pozitivní změny - například dědění 

nároků, ruší restituční tečku. Zároveň je v ní ale negativní změna, kterou popsal V. Perník. Poslanec Skopal si 

všiml zrušení restituční tečky, proto novelu sám stáhl, takže nebude projednána. 

Připravuje se jakási „malá“ novela zákona č. 95 o prodeji st.půdy – k umožnění dědění nároků. 

 

E. Malíková: Proč se vyplácí dotace na zvířata, která už nežijí? (na mysli stanovení referenčního počtu zvířat k 

datu 31.3. 2007)   

S. Kozák: EU ukládá decoupling plateb. Pokud chtělo Mze zabezpečit chovatelům dotace, provázali platby se 

stavem k 31. 3. 2007 a toto datum bude platné, dokud budou Top Up – tedy do roku 2013. U ovcí a koz je 

možné částečně platby spojit s produkcí, ale jinak nelze stavy aktualizovat, takže pokud nechceme Top Up 

zrušit úplně, je nutné zachovat platby podle stavu z roku 2007.  

V. Perník: Je to nelogické, když někdo prodá krávy, bere na ně dále dotace, naopak ten, co je koupil, podporu 

nedostane. 

S. Kozák: Asi 2% chovatelů tohoto bohužel skutečně využilo. 

 

K. Mošnová:  Nový dotační titul na dojené krávy, dotace se stanovuje na základě poměru příjmů za mléko 

v celkovém balíku tržeb farmy. Pokud bude % tržeb uvedeno špatně, následuje sankce – a to i v případě, že i 

omylem uvedená tržba bude vyhovovat dotaci ve stejném pásmu. 

S. Kozák: Je to rozlišeno na úmyslné a neúmyslné pochybení. Zatím se daří vyvarovat se u neúmyslných chyb 

v případě, že nemají vliv na výši dotace, stíhání sankcí. Jedná se o prostředky z EU a chodí na ně přísné 

kontroly. 
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8) Návrh na vstup SVP do ASZ ČR 

V. Perník: Přistoupení nové organizace schvaluje podle stanov Rada.  

S. Němec: komentoval uplynulá jednání a dosavadní spolupráci, která by se měla završit dnes přijetím do 

ASZ. SVP bude mít dva členy Rady.  

Diskuse.  

Hlasování: 70 pro/ 2 proti/ 0 se zdrželo 

Svaz vlastníků půdy ČR byl přijat do Asociace soukromého zemědělství ČR. 

 

Přestávka na oběd 12:20 – 13:30 

 

9) Volba orgánů ASZ ČR na období 2010-2013 

V. Perník: Seznámil s průběhem voleb. Volba bude probíhat tajně, nejprve se volí předseda, pak dva 

místopředsedové a nakonec zbývajících 12 členů Předsednictva. 

Jediným kandidátem na předsedu ASZ ČR je Josef Stehlík z ASZ Kladno, Beroun. Žádné další návrhy z pléna 

nebyly vzneseny.  

J. Stehlík: Kandidaturu přijímá. Představení kandidáta. Přál by si pokračovat ve směru, který ASZ zatím 

prosazuje. Cílem je podpořit rodové podnikání na venkově.  

 

Tajná volba předsedy: 

Vydaných 77 hlasovacích lístků, platných 70, neplatných 6, 1 neodevzdán. 

Josef Stehlík byl zvolen předsedou ASZ ČR 91% hlasy.  

 

V. Perník: Kandidáti na místopředsedy: E. Kravcová, V. Perník.  

J. Štefl: Návrhová komise nemá další kandidáty. 

F. Janda: Navrhuje Ing. J. Pešouta za SVP. 

J. Pešout: Kandidatru nepřijímá. 

E. Kravcová: Kandidaturu přijímá, jejím cílem je pokračovat v započaté práci, bude pokračovat ve sledování 

tematiky předávání farem. 

V. Perník: Kandidaturu přijímá, chce se dále soustředit na práci kolem přímých plateb a půdy. 

 

Tajná volba místopředsedů: 

Vydaných 77 hlasovacích lístků, platných 72, neplatné 4 

E. Kravcová 69, V. Perník 70 

Jako místopředsedové ASZ ČR byli zvoleni  V. Perník a E. Kravcová. 

 

J. Stehlík, E. Kravcová, V. Perník: Děkují za důvěru. Poděkovali S. Němcovi za dosavadní vedení ASZ a 

doufají, že budou schopni udržet vysoko nasazenou laťku.  

V. Perník: Do Předsednictva jsou navrženi: J. Basař, Z. Brožek, V. Dašek, O. Dejmal, J. Kejrkt, J. Miller, K. 

Mošnová, S. Němec, R. Noll, J. Petrlák, A. Pleskot, M. Pospíšil, P. Rozsypal, D. Smetana, J. Staněk, J. Štefl. 

Vyzval k doplnění dalších návrhů. 

J. Šebek: Navržen J. Pešout (SVP). 

J. Pešout: Kandidaturu přijímá. 

 

Jednotliví kandidáti se krátce představili a představili svou představu o případné činnosti v předsednictvu. 

Tajná volba členů Předsednictva: 

Vydaných 76 hlasovacích lístků, platných 76, neplatné 0 

Do Předsednictva byli zvoleni: 

S. Němec – 71 hlasů / 93,4 % 

J. Kejkrt – 68 hlasů / 89,5% 

J. Miller – 66 hlasů / 86,8% 

M. Pospíšil – 66 hlasů / 86,8% 

V. Dašek – 63 hlasů / 82,9% 

K. Mošnová – 63 hlasů / 82,9% 

Z. Brožek – 61 hlasů / 80,3% 

J. Basař – 58 hlasů / 76,3% 

D. Smetana – 54 hlasů / 71% 

R. Noll – 52 hlasů / 68,4% 
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J. Pešout - 51 hlasů ú 67,1% 

A. Pleskot – 50 hlasů / 65,8% 

 

Výsledky ostatních (nezvolených) kandidátů: 

J. Staněk – 43 hlasů / 56,6% 

J. Štefl – 38 hlasů / 50% 

P. Rozsypal – 28 hlasů / 36,8% 

O. Dejmal – 18 hlasů / 23,7% a J. Petrlák – 18 hlasů / 23,7% 

 

10) Zpráva Revizní komise  ASZ ČR 

J.Petr: (zkráceno – plné znění je dostupné pro členy v kanceláři ASZ ČR) 
Revizní komise ASZ ČR pracovala ve složení: Ing. Jiří PETR – předseda, Jan Javůrek – místopředseda, Ing. 

Květa Mošnová, Ing. Helena Přikrylová a Jaroslav Šebek st.. Revizní komise se sešla od minulé Valné celkem 

dvakrát. 

Poprvé se Revizní komise ASZ ČR sešla 1. března 2010. Podruhé se sešla 3. května 2010. Na obou 

zasedáních Revizní komise ASZ ČR kontrolovala plnění usnesení, které byly vzneseny na minulé Valné 

Hromadě ASZ ČR v červnu 2009. Revizní komise ASZ ČR zjistila, že usnesení se plní ve všech bodech a je 

v různých stupních rozpracovanosti v rámci možností Předsednictva ASZ ČR. Jediným bodem, který se nám 

zdá málo řešen, je otázka tzv. nepřístupných pozemků. Tento bod se prolíná v usneseních už od založení ASZ 

ČR. RK ASZ ČR proto doporučuje budoucímu Předsednictvu ASZ ČR se více soustředit na toto téma 

v příštím volebním období. 

Při kontrole docházky na Předsednictvo ASZ ČR Revizní komise ASZ zjistila, že docházka na Předsednictvo 

ASZ ČR je uspokojivá, jen dva členové (Kadlec, Beer) se za poslední rok nezúčastnili ani jednoho jednání 

Předsednictva ASZ ČR. Proto tímto Revizní komise ASZ ČR vyzývá všechny kandidáty na členy 

Předsednictva ASZ ČR, ať zváží své časové možnosti při své kandidatuře do Předsednictvu ASZ ČR, aby 

k tomuto již v budoucnosti nedocházelo. 

Revizní komise ASZ ČR provedla k 3. květnu 2010 kontrolu placení příspěvků. Bylo zjištěno, že se na 

příspěvcích za rok 2009 nedoplatek příspěvků za rok 2009 činil k 3. květnu t.r. 44.411,- Kč. Nedoplaceny 

měly ASZ Chebsko a ASZ Třebíč. Tyto asociace měly problémy s nedoplacenými příspěvky již v minulých 

letech. 

Závěr: Revizní komise ASZ ČR tímto upozorňuje členy ASZ ČR, že podle článku 12 stanov mají členové 

povinnost platit příspěvky dle schváleného rozpočtu ASZ ČR ve stanovené výši.  

Při revizi hospodaření ASZ ČR za rok 2009 bylo zjištěno, že doklady jsou vedeny řádně a přehledně. Při 

namátkové jednotlivých dokladů jsme nepřišli na žádné nedostatky ve vedení účetních dokladů. Proběhla i 

kontrola přijatých a vydaných faktur, a ani zde nebyly zjištěny nedostatky v evidenci a účelovosti 

vynaložených prostředků dle stanov a schválených usneseních. Proto bychom chtěli pochválit jednak 

Vendulku Pospíšilovou za evidenci a zatřídění dokladů, a pak také paní Elišku Kravcovou, za vedení 

účetnictví a za relativně bezproblémový přechod na plátcovství DPH. 

RK zjistila při kontrole dokladů týkajících se VH v Jihlavě, že za poslední roky se cena za nájem a 

občerstvení neúměrně zvyšuje oproti snižující se kvalitě. Proto RK ASZ ČR navrhuje do budoucna snížení 

ceny za nájem a občerstvení při VH. Dále RK ASZ ČR navrhuje od nového roku změnit systém uzavíraných 

smluv se zpracovateli FADN, aj., vzhledem k tomu, že jsme se jako ASZ ČR stali od 30.7.2009 plátci DPH. 

 

Delegáti byli seznámeni se stavem finančních prostředků ASZ ČR k 31.12.2009.  

Dále RK ASZ ČR nebyla spokojena se současnou spoluprácí s daňovou poradkyní Ing. Korbelovou, neboť 

nespolupracovala při řešení aktuálních daňových a účetních operací. Problémy a dotazy neřešila ve 

sjednaných lhůtách. RK ASZ ČR proto navrhla Předsednictvu ASZ ČR změnit daňového poradce. K této 

změně došlo a už se dostavily první kladné výsledky.  

Vzhledem k tomu, že se dnešní Valná hromada ASZ ČR koná dříve než obvykle a také vzhledem k tomu, že 

nedávno došlo ke změně daňového poradce, máme k dnešnímu dni pouze předběžnou účetní závěrku 

k 31.12.2009. Revizní komise ASZ ČR však navrhuje schválit na dnešní Valné hromadě ASZ ČR tuto 

předběžnou účetní závěrku, která bude po drobných úpravách (nikoli závažných)  předána na FÚ do 

30.6.2010. 

Předběžná účetní závěrka ASZ ČR k 31.12.2009: (shrnuto) 

Celkové příjmy za rok 2009    =   9.838 tisíc Kč 

Celkové výdaje za rok 2009    =   9.651 tisíc Kč 
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A na závěr: Tímto bychom chtěli poděkovat předsedovi ASZ ČR Standovi Němcovi za příkladné a pevné 

vedení naší organizace. Pod jeho vedením nebylo potřeba ze strany RK ASZ ČR řešit nějaké vážné problémy, 

pouze relativní drobnosti běžného chodu naší ASZ ČR. 

VH schvaluje zprávu Revizní komise ASZ ČR pro rok 2009. 

Hlasování optická většina pro/1 proti/2 se zdrželi 

 

11) Návrh rozpočtu ASZ ČR pro rok 2010 

E. Kravcová:Přednesla návrh vyrovnaného rozpočtu na rok 2010.  

Návrh rozpočtu je členům k dispozici v hlavní kanceláři ASZ ČR. 

VH schvaluje předložený návrh rozpočtu na rok 2010. 

Hlasování optická většina pro/0  proti/2 se zdrželi 

 

 

11) Návrh činnosti na další období  

J. Stehlík: jako nový předseda představil základní cíle, které má ve svém programu a které vycházejí 

z dosavadní činnosti a postojů ASZ.   

• Snižování byrokracie, udržení a zefektivnění ABK.  

• Personální posílení stálé účasti v pracovních orgánech Mze (hlavně PRV).  

• Prosazení novely zákona o prodeji státní půdy.  

• Uvedení vyhlášky č. 128 o faremním zpracování do provozu.  

• Iniciovat správné fungování komplexních pozemkových úprav včetně společných zařízení, jednat 

s resortem životního prostředí.  

• Dále pracovat na změnách hodnocení projektů PRV.  

• Pracovat na změnách v oblasti myslivosti – posílení práv vlastníků pozemků. 

- Zajistit členům ASZ možnost lepšího přístupu k portálu Farmáře. 
- Spolupráce s nevládními organizace, které působí v oblasti venkova. (Spolek pro obnovu venkova, 

Společnost mladých agrárníků, Svaz marginálních oblastí, popř. AK v ad hoc záležitostech, 

apod.) 

• Prosazovat dokončení restitučního procesu včetně vyřízení restituční rezervy. 

Navrhuje propůjčit S. Němcovi titul čestný předseda ASZ ČR.  

VH propůjčuje S. Němcovi titul čestný předseda ASZ ČR.  

Hlasování: optická většina pro/ 0 proti/ 2 se zdrželi 

 

Předseda ASZ ČR a předseda SVP ČR podepsali přístupovou dohodu (vstup SVP do ASZ).  

 

V. Perník: Otevřel diskusi k činnosti ASZ ČR. 

V. Mareš: Nově platí elektronická identifikace ovcí a koz, které jsou určeny pro obchod v rámci EU. Žádá 

ASZ o podporu iniciativy německého svazu sedláků, která proti tomuto nařízení podává žalobu. SCHOK se 

připojil a souhlasil s finančním podílem na nákladech řízení. 

Dalším problémem je systém posuzování přestupků SVS – je nutné bojovat o zrovnoprávnění sedláka proti 

mašinérii státní správy. U kontrol SVS je pouze jedna možnost se odvolat (podání námitky do 5 dnů) a pokud 

není námitka podána, nelze se již nijak odvolat. U ostatních kontrol je přitom několik možností odvolání. 

 

J. Masařík: Podal informaci o vývoji v problematice myslivosti (Komoditní rada pro lesy a myslivost) a o 

záměrech do budoucnosti – zrovnoprávnění vlastníků půdy a myslivců. Je nutné vytvořit moderní a 

komplexní koncepci myslivosti. (zpráva zkrácena) 

Vážení přátelé, 

dovolte mi, abych Vám stručnou formou podal rámcovou informaci o vývoji situace v oblasti myslivosti a o 

celé řadě činností, které naše ASZ ČR – prostřednictvím svých zástupců z KRLM - už více než rok realizuje. 

Není třeba zdůrazňovat, že dlouhodobě neřešené problémy okolo myslivosti výrazně ovlivňují i naše 

zemědělské hospodaření na celém území ČR.  

Není třeba zdůrazňovat, že díky špatnému hospodaření lesnických subjektů v lesních honitbách začaly od 

roku 1975 dramaticky narůstat početní stavy spárkaté zvěře, která se následně šířila i do zemědělských oblastí, 

kde již několik desetiletí doslova devastuje naší zemědělskou produkci.  

Není třeba zdůrazňovat ani to, že po roce 1948 došlo k totální likvidaci selských polních honiteb, které přešly 

postupně do rukou dělnicko-rolnických mysliveckých sdružení ČMMJ, které tato socialistická myslivecká 
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sdružení drží dodnes. Zde je třeba jen doplnit, že to byl bezprecedentní útok komunistické nomenklatury nejen 

na selský stav, ale i na celé odvětví zemědělství (vždyť ani JZD nemohla na jimi obhospodařovaných 

pozemcích myslivecky hospodařit a museli desetiletí strpět mnohdy zcela neakceptovatelné myslivecké 

hospodaření mysliveckých sdružení).  

Není třeba zdůrazňovat, že se tato situace nezměnila ani po roce 1989, kdy myslivost dodnes řídí výhradně 

lesnické subjekty (tzn., odvětví lesního hospodářství na MZe či LČR) a i po roce 1989 ve velmi úzké 

součinnosti s post-socialistickou ČMMJ (která se dodnes nepřihlásila k tomu, že právě ČMMJ po roce 1948 

byla hlavním motorem a iniciátorem vyhnání sedláků z polních honiteb a jejich nahrazení prověřenými 

dělnicko-rolnickými kádry – o tom není pochyb).  

Není třeba zdůrazňovat ani to, že my, významné subjekty z odvětví zemědělství, nemůžeme od roku 1989 

vůbec ovlivňovat chod odvětví myslivosti a prosazovat naše zemědělské zájmy – A TO I PŘESTO, ŽE 70% 

HONEBNÍCH POZEMKŮ V ČR TVOŘÍ HONEBNÍ POZEMKY ZEMĚDĚLSKÉ; A POUZE NECELÝCH 

30% JSOU POZEMKY LESNÍ. 

PROTO JSME SI V RÁMCI ASZ ČR V LOŇSKÉM ROCE ŘEKLI – DŮRAZNÉ DOST!   A ZAČALI 

JSME NA I NA TOMTO ÚSEKU MYSLIVOSTI INTENZIVNĚ PRACOVAT.   

Zaktivizovala se především činnost KRLM při ASZ ČR. Začali jsme úzce odborně spolupracovat s našimi 

nejlepšími mysliveckými odborníky; zvláště pak  s odbornými  poznatky ing.  Řeháka.  

Členové  komoditní  rady v čele  s ing.  Votavou a  J. Plzákem se začali zúčastňovat všech významných 

jednání týkajících se myslivosti (včetně jednání na MZe aj.), kde tvrdě hájili zájmy členů ASZ ČR i všech 

zemědělců v ČR.  

Na stránkách ASZ ČR jsme vytvořili stránky zaměřené na myslivost, které mají informovat naše členy (i další 

zemědělce) o dění v myslivosti – pochopitelně zaměřené na naší zemědělskou myslivost.  Stránky budou 

postupně naplňovány. 

Ve spolupráci s menšími mysliveckými organizacemi (Asociací profesionálních myslivců ČR, Řádem sv. 

Huberta, Mezinárodním sdružením myslivců příhraničí, SCI Bohemia a Mysliveckou maticí Českou) a také 

s Agrární komorou ČR - jsme vytvořili společnou pracovní platformu Unie subjektů zainteresovaných 

v myslivosti, která chce především prosadit moderní reformu myslivosti a napravit všechny křivdy minulosti, 

zejména vůči vlastníkům a uživatelům zemědělských honebních pozemků. 

A naše  cíle  pro  nejbližší  budoucnost : 

V rámci  morální  obrody  myslivosti  dosáhnout  výrazného  zlepšení  postavení  odvětví  myslivosti. 

Dokázat  naší  veřejnosti,  že  myslivci  nejsou  jen  pozůstatkem  minulého  období. 

Prosadit  vůči  státu  oprávněné  požadavky,  bez  nichž  není  možný  další  úspěšný rozvoj  myslivosti. 

 
Donutit k jednání MZe, pro které jsou dvacet let jedinými partnery pro jednání - Lesy ČR, Vojenské lesy a 

statky a Českomoravská myslivecká jednota; což musí být pro všechny zemědělské subjekty v budoucnu 

naprosto nepřijatelné!! Ministerstvo zemědělství musí akceptovat především názory a odborná stanoviska 

vlastníků a hospodářů na zemědělských pozemcích – zejména když hospodaříme na 70% celé rozlohy všech 

honebních pozemků v ČR. 

Donutit MZe (které se neustále těmto požadavkům nesmyslně a nepochopitelně brání), aby se ihned začalo 

pracovat na nové moderní koncepci myslivosti v ČR, která by zásadně změnila a zkvalitnila celou myslivost 

(zejména na zemědělských pozemcích v polních honitbách) a ve které by byly pevně zakotveny zájmy nás 

vlastníků a zemědělských uživatelů honebních pozemků.  

Chceme pod odborným mysliveckým vedením našeho člena ing. Řeháka, připravit celý systém speciální 

poradenské a konzultační činnosti z myslivosti pro nás zemědělce, členy honebních společenstev a držitele 

honiteb.  

Musíme se dokonale připravit na rok 2013, kdy ze zákona končí nájemní smlouvy na honitby a my zemědělci 

- máme velmi reálnou možnost zase po 60 letech získat zpět polní a smíšené honitby a zase rozhodovat o tom, 

jak se na našich pozemcích bude i myslivecky hospodařit. A TO I BEZ ZMĚNY ZÁKONA! 

Nechceme řešit nahromaděné problémy nějakou ukvapenou novelou, která jen změní minimální výměru 

honiteb, ale všechny další nesmysly v zákoně zůstanou (např., řešení škod působených zvěří). Chceme jít 

cestou odbornou, uvážlivou a systematickou – chceme připravit novou koncepci celého odvětví myslivosti – 

tu s Vámi se všemi projednat a teprve potom budeme iniciovat legislativní proces. 

Chceme (spolu s AG ČR a dalšími kolegy z nové UNIE SUBJEKTŮ ZAINTERESOVANÝCH 

V MYSLIVOSTI) působit na MZe, aby tento ústřední orgán státní správy myslivosti začal konečně něco dělat 

pro skutečné řešení naprosto neakceptovatelných početních stavů spárkaté zvěře a pro efektivní řešení škod 

působených přemnoženou spárkatou zvěří na zemědělských pozemcích. 
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ASZ ČR vidí celou řadu zcela kritických problémů – např., když se v roce 1925 lovilo na dnešním území ČR 

28.000 ks spárkaté zvěře a dnes se loví skoro 400.000 ks. Pokud vedoucí pracovníci MZE v odborném tisku 

píší, že oni v myslivosti dnes žádné problémy nevidí – tak nemají na tomto úřadě co dělat! 

Proto chceme prosadit radikální snížení početních stavů spárkaté zvěře v ČR. Už dále nehodláme akceptovat 

devastaci naší zemědělské produkce přemnoženou zvěří, na kterou se MZe dvacet let jen dívá. Je prostě 

nepřijatelné, abychom se se státem neustále dohadovali o každé koruně dotací do zemědělství, zatímco právě 

škody působené zvěří jsou každoročně na úrovní 3-5 mld. Kč.  

    Vážení přátelé, sami vidíte, že i v této oblasti vykonala naše ASZ ČR za poslední rok obrovský kus práce. 

Garantujeme Vám, že budeme v této práci pokračovat a nepovolíme, dokud o myslivosti v ČR nebudou opět 

rozhodovat vlastníci honebních pozemků a jejich zemědělští hospodáři.  

Nepovolíme, dokud se MZe nebude chovat jako skutečný ústřední orgán státní správy myslivosti - a přestane 

se chovat jako ústřední orgán myslivců. Nepovolíme, dokud neprosadíme a nevytvoříme skutečně moderní 

koncepci myslivosti, v níž budou mimořádně citlivě vyváženy a prosazeny i nezadatelné zájmy vlastníků a 

zemědělských uživatelů honebních pozemků.  

Nepovolíme, dokud i na MZe nebudou o myslivosti rozhodovat kvalifikované zemědělské subjekty, které 

nedovolí pošlapávat práva a zájmy zemědělců. Nepovolíme, dokud se radikálně nesníží počty většiny druhů 

spárkaté zvěře na celém území ČR a tím i škody působené touto zvěří.  

Nepovolíme, dokud se opět neprosadí naše tradiční zemědělská myslivost v polních honitbách – kdy právě 

tato selská myslivost (s mimořádně zazvěřenými honitbami koroptví, zajícem, králíkem či bažantem) byla do 

roku 1948 „výkladní skříní naší myslivosti v celém světě. 

    A je to i naše stále nesplněná historická povinnost vůči našim otcům a dědům, kdy myslivost u nás nestála 

na nějakých rekordních trofejích jelenů, ale pyšnila se zejména výsledky selské myslivosti v polních 

honitbách.   

 

F. Jílek: Upozornil na výpadek restituční rezervy. Na základě právního rozboru P. Havla, který byl zveřejněn 

ve Zpravodaji, vyhrál dne 22. 4. 2010 soud o restituční rezervu. Na rozsudek se lze odvolat v případě právního 

sporu. 

L. Řehák: Navrhuje prosazovat spojení resortů zemědělství a životního prostředí do ministerstva „venkova“. 

F. Janda: Navrhuje vrátit se k předválečnému modelu Národního pozemkového úřadu odděleného od resortu 

Mze, aby nebylo možné jednoduše odčerpávat finance z pozemkových úprav.  

Navrhuje v rámci ASZ založit komoditní radu pro pozemkové úpravy.  

J. Stehlík: Komplexní pozemkové úpravy jsou v navrženém programu činnosti, založení pracovního orgánu je 

dobrý nápad. 

 

S. Němec: Přestože J. Stehlík měl být tváří ODS pro zemědělství a přes deklamace ODS, že zemědělství je 

priorita, zůstal J. Stehlík až na 12. místě kandidátky. Je tedy nutné ke zvolení pomoci preferenčními hlasy. 

Vyzval delegáty k podpoře J. Stehlíka vyzvednutím voličského průkazu a volbou ve středočeském kraji 

s použitím preferenčního hlasu. Nutných ke zvolení bude asi 10 tisíc preferenčních hlasů. 

Informoval o založení občanského sdružení VOON12.  V několika úrovních najednou probíhá vlastní kampaň 

na podporu J.Stehlíka. 

J. Stehlík: Spolu s S. Němcem a J. Šebkem absolvovali informační a seznamovací schůzku s Petrem  

Nečasem, ten poté rozeslal žádost a poděkování všem, kteří se rozhodli umístit na své pozemky billboardy 

ODS (Řešení pro venkov).  

D. Smetana: zdůraznil navrhuje uskutečnit masivnější podporu pro J.Stehlíka (organizace autobusů). 

 

12) Dovolba RK 

V. Perník: Do Předsednictva byla zvolena K. Mošnová. S ohledem na neslučitelnost funkcí člena 

předsednictva a člena Revizní komise (dle Stanov) se nyní musí rozhodnout, kterou funkci opustí.   

K. Mošnová: Odstupuje z RK. 

J. Petr: Návrh na dovolbu do Revizní komise  - Jan Štefl. 

J. Štefl: Přijímá kandidaturu. 

Do Revizní komise ASZ ČR byl zvolen J. Štefl. 

Hlasování (aklamací): optická většina pro / 0 proti / 1 se zdržel 

 

       13) Usnesení VH a závěr 

E. Kravcová: Přečetla návrhy na usnesení a zapracovala navržené změny, které vyplynuly z diskusních 

příspěvků. 
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Hlasování: 156 pro/0 proti/1 se zdržel  

VH schválila předložené návrhy na usnesení. 

Přehled všech usnesení je v příloze zápisu. 

 

V. Perník: Poděkoval za účast a aktivitu delegátů a v 16.00 hod. ukončil 12. valnou hromadu ASZ ČR. 

J. Stehlík: Poděkoval za účast všem delegátům. 

 

Zapsal: Ing. Jaroslav Šebek 

V Jihlavě, dne 11. 5. 2010 

 

Přehled usnesení: v příloze  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Usnesení 12. valné hromady ASZ ČR, 11.května 2010 v Jihlavě 

 

Valná hromada: 
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1)  konstatovala a vzala na vědomí, že z celkového počtu 80 (resp. 82 - vč. zástupců za SVP) členů Rady 

bylo podle prezenční listiny přítomno: 73 (resp. 75). Účast členů Rady dosáhla :  92 %. Z celkového 

maximálního počtu 200 delegátů bylo přítomno: 156. Účast delegátů celkem dosáhla: 78 %. Schůze 

byla usnášeníschopná.  

2) schválila návrh programu jednání dle rozeslané pozvánky a dle doplňujících návrhů, 

3) schválila sloučení mandátové a návrhové komise v tomto složení: Ing. Jan Štefl, Jan Staněk, Eliška 

Kravcová, Ing. Petr Hodan a volební komise ve složení: Ing. Jan Votava, Jan Horák a schválila Ing. 

Jaroslava Šebka jako zapisovatele. Ověřovateli zápisu byli schváleni: Ing. Zdeněk Brožek a Ing. 

Květa Mošnová, 

4) schválila zprávu o činnosti ASZ ČR za uplynulé období přednesenou předsedou ASZ Ing. 

Stanislavem Němcem, 

5) schválila zprávu Revizní komise ASZ ČR za minulé období přednesenou předsedou Revizní komise 

Ing. Jiřím Petrem, 

6) schválila účetní závěrku ASZ ČR za rok 2009,  

7) vzala na vědomí Rozhodnutí Rady ASZ ČR o přijetí Svazu vlastníků půdy ČR do ASZ ČR a 

schválila podpis Přístupové dohody. 

8) vzala na vědomí výsledky voleb do orgánů ASZ ČR 

9) zvolila doplňující volbou 1 člena do Revizní komise ASZ ČR Ing. Jana Štefla, 

10) vzala na vědomí vystoupení přítomných hostů, 

11) propůjčila S.Němcovi titul čestného předsedy ASZ ČR. 

 

Rada ASZ ČR zvolila na období 2010-2013: 

 

1) Předsedou ASZ ČR  Ing. Josefa Stehlíka (ASZ Kladno, Beroun). 

2) Místopředsedy ASZ ČR Elišku Kravcovou (ASZ Přerov) a Ing. Václav Perníka (ASZ 

Č.Krumlov) 

3) Členy předsednictva Ing. Stanislava Němce (ASZ Praha V+Z), Ing. Jiřího Kejkrta (ASZ Mělník), 

Ing. Jana Millera (ASZ Praha V+Z), Ing. Michala Pospíšila (ASZ Louny),  Ing. Václava Daška 

(ASZ Náchod), Ing. Květu Mošnovou (ASZ Pelhřimov), Jana Basaře (ASZ Trutnov), Davida 

Smetanu (ASZ Rychnov nad Kněžnou), Romana Nolla (ASZ Kolín, K.Hora, Nymburk), Ing. 

Jana Pešouta (Svaz vlastníků půdy ČR), Ing. Arnošta Pleskota (ASZ Pardubice, Chrudim).  

  

 

Valná hromada uložila předsednictvu ASZ ČR / kanceláři ASZ ČR / regionálním organizacím ASZ: 

 

1) pokračovat ve všech současných aktivitách uložených v minulých obdobích, které dosud nebyly 

uspokojivě vyřešeny, zejména:  

2) v úsilí o snižování nadbytečné byrokratické zátěže a v této souvislosti o udržení a zintenzivnění 

Antibyrokratické komise Mze.  

3) v úsilí o zjednodušení podmínek k plnění hygienických a veterinárních standardů při tzv. prodeji 

ze dvora, skutečné umožnění domácích porážek a obecně reálné podpoře vzniku lokálních trhů – 

tj. např. uvedením vyhlášky č. 128/2009Sb. o faremním zpracování do provozu. 

4) dále pracovat na změnách hodnocení projektů PRV ze strany SZIF zejména v závěrečných fázích 

realizace – posílení jistoty žadatele (při proplácení výdajů projektu, zjednodušení administrace, snížení 

kontrol, řešení zad. řízení, procesu odvolání a další úpravy Pravidel, apod.) 

5) zintenzivnit úsilí o urychlené zpřístupnění tzv. nepřístupných pozemků pro jejich vlastníky.  

6) iniciovat správné fungování komplexních pozemkových úprav včetně investic do společných zařízení 

a iniciovat finanční součinnost na PÚ s jinými resorty a jejich dotačními programy  

7) zajistit členům ASZ možnost proškolení k většímu využívání Portálu Farmáře jako stále rozvíjejícího 

základního komunikačního kanálu v resortu zemědělství.  

8) pracovat na rozvíjení další spolupráce s nevládními organizacemi působícími v oblasti venkova  

9) prosazovat  změnu zákona o prodeji státní půdy  ve smyslu návrhu zpracovaném v rámci prac. skupiny 

Půda za ministra zem. Petra Gandaloviče (umožnění převodů užívacích práv a splátek v rámci převodu 

mezi FO v rodině a umožnit přednost na odkup st.půdy, také zemědělcům -vlastníkům půdy v katastru, 

apod.) 

10) usilovat o vytvoření Ministerstva pro venkov sloučením současného Mze s MŽP a usilovat o vznik 

Národního pozemkového úřadu  
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11) věnovat se systematickému a komplexnímu řešení myslivosti a zmocňuje Komoditní radu pro lesy 

a myslivost využít dostupných možností spolupráce se zainteresovanými subjekty - především 

směrem k posílení práv vlastníků pozemků a zemědělců na honebních pozemcích – zejména s ohledem 

na očekávaném novém ustanovování honiteb po roce 2012.  

12) věnovat se spravedlivému dořešení restituční rezervy 

13) nadále prosazovat novelu transformačního zákona ve smyslu návrhu ministra zemědělství 

P.Gandaloviče 

14) zabývat se praktickým uplatňováním systému ukládání pokut orgány státní správy v resortu Mze 

 


